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Zápis z 11. zasedání Zastupitelstva obce Brantice 
konaného dne 12. února 2024 od 18:00 v Kulturním domě Brantice 

 
Přítomní členové zastupitelstva: 
Ing. Daniel Říha   Michal Doričák  Libor Valenta 
Jiřina Heinischová, DiS.  Roman Anderle  MUDr. Naděžda Ryšánková 
Vladimír Dofek   Ing. Martin Karas  Ing. David Niklasch  
 
Omluveni členové zastupitelstva: 
---  
 

1. Zahájení 

Zasedání zastupitelstva zahájil starosta pan Ing. Daniel Říha (dále jen “předsedající“) 
v 18:00 hodin. Na základě prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (příloha č. 1) 
konstatoval, že je přítomno 9 z 9 zastupitelů a Zastupitelstvo obce Brantice (dále jen “ZO“) je 
usnášeníschopné. Dále předsedající prohlásil, že zasedání bylo řádně svoláno a vyhlášeno. 

Předsedající osobně přivítal architekta obce pana Marka Juránka a přítomným sdělil, že 
v úvodu zasedání mu bude dán prostor pro jeho prezentaci. 

Architekt obce pan Marek Juránek se ujal slova a seznámil zastupitele a přítomné s výstupy 
jeho práce. Představil, jaký je proces projektového řízení obce, jakou roli v něm hraje 
zastupitelstvo a jakou architekt obce, jaký je postup projednávání a připomínkování. 
Přítomné informoval, že záměry obce se dělí na nestavební zásahy, studie (koncepty) 
a projektové dokumentace. Ke každé skupině záměru pak architekt obce uvedl, jaká 
dokumentace je podkladem a jaký je výsledek a obsah čili očekávání. Na příkladech pak pan 
Juránek demonstroval, jak se jednotlivé skupiny záměrů aplikují v praxi. U nestavebního 
záměru se jednalo o odpadkové koše, které se plánují v obci doplnit. Pro studii byla 
představena možnost vybudování cyklostezky navazující na Krnov a plány/studii kraje 
vytvořit cyklotrasu propojením Bruntál – Krnov. Pro projektovou dokumentaci byla vybrána 
nemovitost REWISE, kterou obec koupila a plánuje rekonstrukci. 

 

2. Volba návrhové komise, ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

Předsedající navrhl předsedu a členy návrhové komise. 

Předseda: Vladimír Dofek 

Členové: Ing. Martin Karas, Jiřina Heinischová, DiS. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům. 
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Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

11/1/23 – ZO schvaluje za předsedu návrhové komise pana Vladimíra Dofka a za členy pana 
Ing. Martina Karase a paní Jiřinu Heinischovou, DiS. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/1/23 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Předsedající navrhl ověřovateli zápisu pana Libora Valentu a paní MUDr. Naděždu 
Ryšánkovou a zapisovatelkou paní Ivetu Grygarovou.  

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

11/2/23 – ZO schvaluje ověřovateli zápisu pana Libora Valentu a paní MUDr. Naděždu 
Ryšánkovou a zapisovatelkou paní Ivetu Grygarovou. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/2/23 bylo schváleno. 

 

3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 

Předsedající informoval přítomné, že zápis z minulého jednání ZO byl řádně ověřen, k zápisu 
nebyly vzneseny žádné námitky, zápis tedy odpovídá průběhu zasedání. Předsedající sdělil, 
že zápis v písemné formě je uložen k nahlédnutí v kanceláři Obecního úřadu Brantice 
a v elektronické formě též na webových stránkách obce. 
 

4. Schválení programu zasedání 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu zasedání obecního zastupitelstva 
v souladu se zveřejněnou pozvánkou. 

Program zasedání: 

1. Zahájení 
2. Volba návrhové komise, ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
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3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 
4. Schválení programu zasedání 
5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
6. Návrh změny Jednacího řádu Zastupitelstva obce Brantice 
7. Žádost Římskokatolické farnosti Brantice o dotaci na rok 2024 
8. Žádost TJ Sokol Brantice o dotaci na rok 2024 
9. Žádost TJ Sokol Radim o dotaci na rok 2024 
10. Žádost TJ Loučka o dotaci na rok 2024 
11. Žádost SRPŠ při ZŠ Brantice o dotaci na rok 2024 
12. Participativní rozpočet pro rok 2024 
13. Projednání žádosti na odprodej části pozemku č. 1870/1, k.ú. 

Radim u Brantic 
14. Seznámení členů zastupitelstva s pravidly GDPR 
15. Seznámení s výroční zprávou o činnosti v oblasti poskytování 

informací, o svobodném přístupu k informacím za rok 2023 
16. Schválení podání žádosti o dotaci v rámci Dobrovolného svazku 

obcí Loučka 
17. Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 
18. Diskuze 
19. Závěr 

 

Následně se zeptal členů ZO, zda mají zájem návrh programu doplnit nebo některý bod 
pozměnit či ho z programu stáhnout. 

Návrhy na změnu, doplnění, stažení: nebyly vzneseny 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

11/3/23 – ZO schvaluje předložený program 11. zasedání Zastupitelstva obce Brantice. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/3/23 bylo schváleno. 

 

5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 

Předsedající vyzval kontrolní výbor, aby podal zprávu o kontrole usnesení z minulého ZO, 
která měla být splněna k dnešnímu zasedání ZO. 

Předseda kontrolního výboru pan Roman Anderle sdělil, že poslední pracovní schůzka 
proběhla 31. ledna 2024. Pan Anderle zkonstatoval, že informace o konání posledního 
zasedání byla zveřejněna na úřední desce minimálně 7 dní předem, a to od 12. prosince 2023 
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do 21. prosince 2023. Zápis má veškeré náležitosti, je podepsán ověřovateli zápisu 
i starostou a byl vyhotoven 21. prosince 2023. Všechna usnesení jsou průběžně plněna 
v souladu se schválenými termíny. Kontrolní výbor nenalezl žádné nesrovnalosti a nebyla 
navržena žádná opatření.  

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

11/4/23 – ZO bere na vědomí sdělení kontrolního výboru.  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/4/23 bylo schváleno. 

 

6. Návrh změny Jednacího řádu Zastupitelstva obce Brantice 

Předsedající přednesl návrh na změnu Jednacího řádu Zastupitelstva obce Brantice vydaného 
zastupitelstvem v roce 2006. S účinností od 1. ledna 2024 nabyla účinnost novela zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení). Některé změny jsou poměrně zásadní a doporučil, 
aby došlo k jejich zapracování. Ministerstvo vnitra v rámci metodického materiálu předkládá 
územním samosprávným celkům k eventuálnímu využití ilustrativní vzorové jednací řády. 
Tento vzorový jednací řád prošel i aktualizací v návaznosti na poslední novelu zákona 
č. 128/2000 Sb. Předsedající jako navrhovatel bodu doporučil, aby v rámci změny Jednacího 
řádu Zastupitelstva obce Brantice došlo ke změně členění textu, které bude odpovídat vzoru. 
Podkladem pro návrh změny Jednacího řádu Zastupitelstva obce Brantice byl využit vzorový 
jednací řád pro obec bez rady a tajemníka a byly zapracovány organizační a provozní potřeby 
Zastupitelstva obce Brantice. 

Hlavní změny vycházející z novelizace zákona o obcích: 

 možnost distanční účasti členů zastupitelstva obce na zasedání, 

 zmírnění časového tlaku na vyhotovení zápisů ze zastupitelstva, z původních 10 dnů 
na 15, 

 prodloužení lhůty pro konání náhradního zasedání zastupitelstva obce v případech, 
kdy zastupitelstvo nebylo usnášeníschopné, z původních 15 dnů na 21. 

Hlavní změny oproti původnímu jednacímu řádu: 

 zrušení ustavování návrhové komise (ustavování této komise zákon neupravuje, 
jedná se o volitelný pomocný orgán, návrh usnesení je součástí podkladů pro jednání, 
případně návrh upravuje předkladatel), 
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 doplnění zvyklosti: zasedání zastupitelstva se konají zpravidla v termínech dle 
harmonogramu schváleného zastupitelstvem, 

 doplnění zvyklosti: předkládání návrhů na projednávání v zastupitelstvu 10 dnů před 
zasedáním, 

 z jednacího řádu byla vyřazena možnost zřizovat pracovní komise (tento pomocný 
orgán zastupitelstvo nevyužívá), do jednacího řádu byl vložen článek o výborech, 

 doplnění informace o způsobu zveřejňování zápisu zasedání zastupitelstva 

Předsedající navrhl schválit změnu jednacího řádu, která bude reagovat na poslední 
novelizaci zákona, na nové možnosti komunikace a v některých oblastech dopřesní způsob 
jednání dle praxe. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

11/5/23 – ZO revokuje usnesení 6/1/06 ze dne 3. 11. 2006, kterým byl schválen Jednací řád 
Zastupitelstva obce Brantice. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/5/23 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Návrh usnesení: 

11/6/23 – ZO v souladu s § 96 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), schvaluje 
Jednací řád Zastupitelstva obce Brantice – plné znění jednacího řádu viz příloha zápisu. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/6/23 bylo schváleno. 

 

7. Žádost Římskokatolické farnosti Brantice o dotaci na rok 2024 

Předsedající sdělil, že obecní úřad obdržel žádost Římskokatolické farnosti Brantice, Zátor 
č. p. 7, 793 16 Zátor o finanční neinvestiční příspěvek na rok 2024 ve výši 200 000 Kč. 
Finanční příspěvek bude použit na pokračování obnovy kostela Nanebevzetí Panny Marie 
v Branticích. 
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Dle žádosti je v roce 2024 v plánu provedení těchto prací: 

 pokračování obnovy krovu kostela (presbytář) a to v závislosti na výši zajištěných 
prostředků, 

 částečná rekonstrukce elektroinstalace kostela. 

Předsedající jako starosta informoval, že obec podporovala místní farnost i v předchozích 
letech, kostel je dominantou Brantic, je nastavena velmi dobrá spolupráce a navrhl, aby 
finanční příspěvek v dané výši 200 000 Kč byl formou dotace schválen.  

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava:  

Paní Michnová se dotázala, zda církev také dává do oprav kostela své prostředky nebo zda 
opravy financuje pouze obec. 

Pan starosta odpověděl, že kostel v Branticích je zařazen do Fondu obnovy a díky tomu je 
zajištěno postupné financování oprav z přidělených prostředků státu.  

Pan Hruška se dotázal, jestli je známo, jaký je podíl katolíků v obci. 

Pan starosta odpověděl, že tuto informaci nemáme, ale financování oprav kostela nijak 
nesouvisí s počtem věřících. Podle pana starosty je kostel dominantou obce, a proto je 
důležité podpořit jeho opravy. 

Návrh usnesení: 

11/7/23 – ZO schvaluje dotaci na rok 2024 pro Římskokatolickou farnost Brantice, 
IČO: 66182310 ve výši 200 000 Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0 

Usnesení č. 11/7/23 bylo schváleno. 

 

8. Žádost TJ Sokol Brantice o dotaci na rok 2024 

Předsedající sdělil, že obecní úřad obdržel žádost Tělovýchovné jednoty Sokol Brantice, z.s., 
Brantice č. p. 345, 793 93 Brantice o dotaci na rok 2024 ve výši 320 000 Kč. Dotace bude 
použita na podporu rozvoje sportu, zajištění materiálových a tréninkových podmínek na 
činnosti organizované Tělovýchovnou jednotou Sokol Brantice jako je fotbal, tenis, stolní 
tenis. 
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Předsedající jako starosta informoval, že obec dlouhodobě podporuje TJ Sokol Brantice, 
spolek se významně podílí na sportovní činnosti v obci a navrhl, aby dotace v dané výši 
320 000 Kč byla schválena. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

11/8/23 – ZO schvaluje dotaci na rok 2024 pro Tělovýchovnou jednotu Sokol Brantice, 
IČO: 60780401 ve výši 320 000 Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/8/23 bylo schváleno. 

 

9. Žádost TJ Sokol Radim o dotaci na rok 2024 

Předsedající sdělil, že obecní úřad obdržel žádost Tělovýchovné jednoty Sokol Radim, z.s., 
Radim č. p. 126, 794 01 Radim o dotaci na rok 2024 ve výši 120 000 Kč. Dotace bude použita 
na opravy, provoz a údržbu budovy a sportovního areálu, revize dětského hřiště, sportovní 
akce, energie, nábytkové vybavení. 

Předsedající jako starosta informoval, že obec dlouhodobě podporuje TJ Sokol Radim, spolek 
se podílí na sportovní činnosti v obci a je tu obecný zájem na tom, aby budova byla společně 
se sportovní areálem místním kulturním centrem. Předsedající navrhl, aby dotace v dané výši 
120 000 Kč byla schválena. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

11/9/23 – ZO schvaluje dotaci na rok 2024 pro Tělovýchovnou jednotu Sokol Radim, 
IČO: 01936417 ve výši 120 000 Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/9/23 bylo schváleno. 
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10. Žádost TJ Loučka o dotaci na rok 2024 

Předsedající sdělil, že obecní úřad obdržel žádost Tělovýchovné jednoty Loučka, z.s., Zátor-
Loučky č. p. 86, 793 16 Zátor o dotaci na rok 2024 ve výši 23 800 Kč. Dotace bude použita na 
nákup sportovního vybavení a zařízení, nájmy sportovišť, částečné úhrady dresů, 
organizování sportovních akcí a odměny trenérů. 

Předsedající jako starosta informoval, že obec dlouhodobě podporuje TJ Sokol Loučka. Jedná 
se o neziskové sdružení, které hospodaří pouze s příspěvky jednotlivých obcí, případně se 
sponzorskými dary, jichž využívá pro zabezpečení a chod sportovních činností, zejména pro 
žáky ZŠ. Aktuálně navštěvuje ZŠ Zátor dvanáct dětí z Brantic, které mají možnost navštěvovat 
sportovní oddíly Atletiky, Florbalu, Stolního tenisu, Budo systému, Badmintonu, Volejbalu 
a Stepu. Navrhuji, aby dotace v dané výši 23 800 Kč byla schválena. 

Návrh usnesení: 

11/10/23 – ZO schvaluje dotaci na rok 2024 pro Tělovýchovnou jednotu Loučka, 
IČO: 22837086 ve výši 23 800 Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/10/23 bylo schváleno. 

 

11. Žádost SRPŠ při ZŠ Brantice o dotaci na rok 2024 

Předsedající sdělil, že obecní úřad obdržel žádost Spolku rodičů a přátel školy při ZŠ Brantice 
(SRPŠ), Brantice č. p. 252, 793 93 Brantice o dotaci na rok 2024 ve výši 30 000 Kč. Dotace 
bude použita na podporu akcí pořádaných spolkem včetně podpory MŠ a ZŠ Brantice. 

Předsedající jako starosta informoval, že SRPŠ dlouhodobě a pravidelně organizuje veřejné 
akce v obci a přispívá k rozvoji kulturního života a navrhl, aby dotace v dané výši 30 000 Kč 
byla schválena. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny  

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

11/11/23 – ZO schvaluje dotaci na rok 2024 pro Spolek rodičů a přátel školy při ZŠ Brantice, 
IČO: 26634023 ve výši 30 000 Kč. 
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Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/11/23 bylo schváleno. 

 

12. Participativní rozpočet pro rok 2024 

Předsedající předal slovo paní místostarostce, která je předkladatelem bodu jednání. 

Paní místostarostka Jiřina Heinischová, DiS. informovala přítomné, že participativní rozpočet 
umožňuje občanům podílet se na utváření obce, zapojuje občany do spolurozhodování 
o obci, poskytuje jim možnost rozhodnout, k čemu se částka peněž vyčleněná na 
participativní rozpočet může použít. Sdělila, že když v obci žijeme, víme, co je potřeba 
vylepšit a zároveň sami se mohou podílet na řešení. Participativní rozpočet se tedy 
především zabývá tím, jak obec vylepšit – ať už se jedná o její vzhled, či třeba události, které 
se v obci ne/konají. Mohou mít investiční či neinvestiční podobu. Ve schváleném rozpočtu 
obce je vyčleněna částka v maximální výši 200 000 Kč. Obec tyto peníze může poskytnout na 
nápad, případně nápady, které ve veřejném hlasování získají nejvyšší počet hlasů. 

Paní místostarostka dále občany informovala, že obec Brantice stanovila částku pro rok 2024 
na realizaci projektů v rámci participativního rozpočtu spodní hranici ve výši 10.000 Kč 
a horní hranici ve výši 200.000 Kč. Realizace návrhu projektu nesmí překročit daný finanční 
rozpočet. Do nákladů potřebných pro realizaci se započítává v případě stavebních akcí či 
úprav i cena za zpracování projektové dokumentace. 

Paní místostarostka sdělila, jaké jsou některé podmínky pro uznání návrhu 

 Návrh musí sloužit obyvatelům obce Brantice a Radim.  
 Musí být realizován na veřejně přístupném místě (nemusí to být místo přístupné 

neustále, nesmí být omezeno vstupným nebo pronájmem). 
 Musí to být budova, prostor či místo, které je ve vlastnictví obce. 

a též, jaký je předpokládaný časový harmonogram:  

Termín pro podávání žádostí: 1. 3. – 30. 4. 2024 

Kontrola a úprava žádostí:  1. 5. – 19. 5. 2024 

Prezentace a společná diskuze: 20. 5. – 23. 5. 2024 

Průběh hlasování:   24. 5. – 14. 6. 2024 

Výsledek hlasování:   17. 6. 2024 

Příprava realizace vítězného 
nápadu a realizace:   od července 2024   

Termín realizace záleží také na nutnosti mít stavební povolení. 
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Paní místostarostka podala informaci o výsledku projektu Participativní rozpočet pro rok 
2023. Byly vyjmenovány vítězné návrhy a bylo sděleno, jak byly realizovány. Participativní 
rozpočet pro rok 2024 bude probíhat podobně, všechny informace budou zveřejněny na 
webových stránkách obce a hlasování proběhne také prostřednictvím těchto webových 
stránek případně osobně na obecním úřadě. Rozdíl bude v tom, že každý bude mít pro tento 
rok 2 kladné a 1 záporný hlas. 

Paní místostarostka Jiřina Heinischová, DiS. navrhla schválit participativní rozpočet dle 
předloženého návrhu ve výši 200 000 Kč. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno   

Návrh usnesení: 

11/12/23 – ZO zahrnuje nástroj participativního rozpočtu do aktivit realizovaných v rámci 
projektu Nápady pro Brantice a Radim s platností od 1. 3. 2024. Dále schvaluje základní 
kritéria, pravidla a harmonogram participativního rozpočtu na rok 2024 a částku v rozpočtu 
obce Brantice na rok 2024 ve výši 200 000 Kč. Vedením participativního rozpočtu pověřuje 
místostarostku Jiřinu Heinischovou a zastupitelku Naděždu Ryšánkovou. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/12/23 bylo schváleno. 

 

13. Projednání žádosti na odprodej části pozemku č. 1870/1, k.ú. Radim u 
Brantic 

Předsedající sdělil přítomným, že na obecní úřad byla doručena žádost xxxx xxxxxxx 
xxxxxxxxxxx x xxxx xxxxxxxx xxxxxxxxx o odprodej části obecního pozemku na parcele 
č. 1870/1 v k. ú. Radim u Brantic mezi místní komunikací na této parcele a potokem Krasovka 
až do míst umístění sloupu O2 resp. jeho ochranného pásma. Jedná se o zatravněný obecní 
pozemek před hranicí nemovitosti Radim č.p. 47, parcela č. 79., která je ve vlastnictví 
žadatelů a kde se nachází vstupní branka, brána a bouda. Žádaná část obecního pozemku 
navazuje na pozemek p.č. 1245, která je též ve vlastnictví žadatelů. 

O tuto část obecního pozemku se dle vyjádření v žádosti žadatelé pravidelně starají a udržují 
ji. V létě pravidelně sekají trávu a v zimě odklízí sníh. Žadatelé plánují na svém pozemku 
vybudování chodníku od vstupní branky k hlavnímu vchodu do domu a také úpravu 
a zpevnění pozemku pro auta např. pro dovoz uhlí, dřeva, stavebního materiálu, vývoz 
septiku apod. a rádi by s úpravou pokračovali přes požadovaný pozemek až k místní 
komunikaci.  



Stránka 11 z 18 

Žádost o prodej nemovitého majetku obce je předsedajícím předložen zastupitelstvu, aby se 
rozhodlo o počátečním projevu vůle. 

Předsedající informoval, že požadovaná část pozemku je součástí místní komunikace. I když 
je daná část zatravněná a není standardně používána jako pojezdová, přesto dává v krizových 
případech v místní úzké komunikaci prostor jako točna, případně přístup k vodnímu toku 
Krasovka. V blízkosti projednávané části pozemku jsou vedeny inženýrské sítě, bez 
přesnějšího geodetického zaměření nelze určit, zda část vedení je, nebo není i na 
požadované výseči. Předsedající upozornil, že nelze měnit účel využití pozemku, i po 
případném prodeji by musela být zachována místní komunikace.    

Předsedající sdělil, že detaily k části pozemku byly probrány i na pracovní schůzce 
zastupitelstva a s ohledem na závěry proběhlé diskuze navrhl, aby záměr nebyl schválen 
a daná část pozemku zůstala v majetku obce. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny  

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava:  

Zastupitel pan Valenta řekl, že podle jeho názoru prodeji pozemku nic nebrání, přístupy ke 
Krasovce i prostor na otáčení aut zůstanou zachovány. 

Zastupitel pan Niklasch s názorem pana Valenty souhlasil, doporučil prodej menší části 
pozemku, než je v návrhu. 

Pan starosta navrhl, aby tedy v případě, že by měl být záměr na prodej, byly nejdříve zjištěny 
sítě, které pozemkem vedou. 

Místostarostka paní Heinischová se dotázala, jestli nelze uzavřít smlouva, že mohou pozemek 
užívat. 

Zastupitel pan Dofek navrhl, aby byl vyhlášen záměr, pak by byla zaměřena část pozemku 
a dána do nájmu. 

Pan starosta zmínil, že v případě, že zastupitelstvo bude chtít s majetkem nějak naložit, mělo 
by se postupovat ve třech krocích, a to prvně pořídit geometrický plán, následně schválit 
záměr prodeje/pronájmu s podmínkami a v posledním kroku o dané věci rozhodnout. 

Zastupitelka paní Ryšánková navrhla, aby bylo nejdříve zjištěno, zda mají žadatelé zájem 
o pronájem pozemku. 

Zastupitelstvo obce se shodlo, že ve věci vyhlášení záměru na prodej nebude rozhodovat na 
tomto zasedání. 
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14. Seznámení členů zastupitelstva s pravidly GDPR 

Předsedající informoval přítomné, že služby pověřence pro ochranu osobních údajů pro obec 
Brantice vykonává od 1. 2. 2024 DSO Mikroregion Krnovsko. Osobou pověřence je Bc. Patrik 
Džambík. 

Předsedající sdělil, že i když se vychází z toho, že obecná pravidla ochrany osobních údajů 
jsou dostupná v samotném obecném nařízení, a to musí znát i zastupitelé a postupovat dle 
něho, je doporučeno, aby existoval dokument se základními pravidly, které by měl každý člen 
zastupitelstva a výboru dodržovat a byli s ním daní členové seznámeni. 

Předsedající informoval přítomné, že dokument byl zastupitelstvu předložen k prostudování 
a doporučil, aby zastupitelstvo vzalo obsah dokumentu na vědomí. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

11/13/23 – ZO bere na vědomí obsah dokumentu Základní pravidla postupů souvisejících se 
zpracováním osobních údajů při výkonu funkce zastupitelů a členů výborů obce – viz příloha 
zápisu. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 11/13/23 bylo schváleno. 

 

15. Seznámení s výroční zprávou o činnosti v oblasti poskytování informací, 
o svobodném přístupu k informacím za rok 2023 

Předsedající informoval, že Obec Brantice vydala výroční zprávu o činnosti v oblasti 
poskytování informací dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím za 
rok 2023. V minulém roce nebyly písemně podány žádné žádosti o informace. 

Předsedající doporučil, aby zastupitelstvo vzalo obsah dokumentu na vědomí. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

11/14/23 – ZO bere na vědomí výroční zprávu o činnosti v oblasti poskytování informací dle 
zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím za rok 2023. 
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Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0 

Usnesení č. 11/14/23 bylo schváleno. 

 

16. Schválení podání žádosti o dotaci v rámci Dobrovolného svazku obcí 
Loučka 

Předsedající předal slovo paní místostarostce, která je předkladatelem bodu jednání. 

Paní místostarostka Jiřina Heinischová, DiS. Informovala, že Ministerstvo životního prostředí 
ČR vyhlásilo ke dni 17.1.2024 s příjmem žádostí od 31.1.2024 prostřednictvím Státního fondu 
životního prostředí ČR 59. výzvu pro podávání žádostí o poskytnutí podpory v rámci 
Operačního programu Životní prostředí 2021-2027 s tématem „Prevence vzniku odpadů“. 
Jedním z účastníků programu mohou být obce či dobrovolné svazky obcí na území ČR, jejichž 
hlavní cílovou skupinou je veřejnoprávní sektor a subjekty nakládající s odpady. Míra 
financování činí max. 85 % z celkových způsobilých výdajů dle příslušného Opatření.  

Jednou z podporovaných aktivit – Opatření 1.5.5 výzvy – je Výstavba a modernizace sběrných 
dvorů, doplnění a zefektivnění systému odděleného sběru/svozu zejména komunálních 
odpadů včetně podpory door-to-door systému a pořízení SMART prvků. 

Dotace může být poskytnuta do výše 70 % skutečně vynaložených nákladů. Na toto opatření 
musí být využito více než 70 % způsobilých výdajů projektu.  

Opatření 1.5.4 výzvy – nelze podporovat samostatně, ale pouze jako minoritní část projektů 
Opatření 1.5.5 – a je to Podpora prevence vzniku odpadů z jednorázového nádobí nebo 
jednorázových obalů. Spadají zde kelímky/nádobí, které bude obec využívat jako vratné 
zálohované kelímky/nádobí a budou využívány výhradně na svých akcích pořádaných na 
území obce. Dotace může být poskytnuta do výše 85 % skutečně vynaložených nákladů.  

Z této výzvy by mohly být pro naši obec pořízeny např.  sběrné nádoby – velkoobjemové 
železné kontejnery, barevné zvony, popelnice na tříděný odpad k domům či bytovým 
jednotkám, čipy, kompostéry do domácností či komunitní kompostéry, dále z ní lze pořídit 
kelímky, nádobí včetně přepravek na uskladnění a převoz, regály, myčku na mytí kelímků, 
porcelánové nádobí. 

Dle sdělení paní místostarostky se zastupitelé bavili o pořízení železných kontejnerech, 
plastových popelnic 240 litrů před dům, popelnicích 1100 litrů před bytové domy, 
zálohované kelímky, boxy na přepravu kelímků, talířích, mycí lince na kelímky. Osobně se jí 
myšlenka mít popelnice před každý dům líbí. V rámci dotace se jedná o 5 let užívání, o počtu 
popelnic nemusí být strach, dotace je založena na analýze odpadu. Věří, že se bude jednat 
o vyšší komfort pro občany, nebudou se používat pytle.  

Jelikož je dotace podávána za spolek DSO Loučka, věci budou poskytnuty do zápůjčky a po 
určité době budou převedeny do vlastnictví obce. 

S ohledem na pravidla výzvy č. 59, která má stanovenu způsobilost výdajů ve prospěch 
opatření 1.5.5., není možné rovněž pořídit plánovaný počet kompostérů z opatření 1.5.1, 
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jelikož tyto výdaje vysoce převyšují 30 procent způsobilých výdajů. Kompostéry lze a xxx xxxx 
xxxxxx doporučuje, pořídit v rámci výzvy č. 68 z OPŽP, která bude vyhlášena v květnu 2024 
a je určena prioritně na kompostéry a navíc tato výzva bude mít vyšší procento dotace 
u kompostérů. Výzva č. 59 počítá se 70 % ní dotací, výzva č. 68 počítá z 85 % ní dotací. 

Kelímky včetně myček a nádobí, které jdou pořídit v rámci opatření 1.5.4 nepřevyšují 30 % 
způsobilých výdajů, a tedy v rámci žádosti o dotaci do výzvy č. 58 se s tímto počítá. 

Minimální výše dotace je stanovena na částku 500.000 Kč, z toho důvodu bylo využito 
o dotaci zažádat prostřednictvím DSO Loučka. Maximálně výše dotace není stanovena. 
Alokace, tedy maximální celková podpora z prostředků EU na schválené projekty je 
vyhlášena ve výši 500 mil. Kč. 

Zpracování žádosti o dotaci včetně všech příloh a její podání za DSO Loučka vypracuje 
dotační manažer společnosti Svět inovací – Váš průvodce dotací xxxx xxxxx xxxxxx. Za 
zpracování a podání žádosti o dotaci zaplatí DSO Loučka 10.000 Kč (tato částka se bude dělit 
třemi obcemi, což je výdaj v případě, že by žádost nebyla schválena. V případě schválení 
žádosti o dotaci by byla konečná odměna ve výši max. 7 procent z celkových způsobilých 
nákladů projektu, na což se vztahuje rovněž dotace v min. výši 70 %. Tato odměna zahrnuje 
kompletní administraci včetně výběrového řízení. Bude záležet na domluvě mezi členskými 
obcemi, jak žádost o dotaci bude pokryta. 

Paní místostarostka též informovala, že podávání žádostí začalo 31. ledna 2023 a během 
dvou dnů byly prostředky vyčerpány. Termín pro výzvu se zkrátil ze srpna na 16. února 2023.  

Protinávrhy: nebyly vzneseny  

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava:  

Paní Michnová se dotázala, jestli se dá z dotace řešit sběrný dvůr, resp. kontejnery na 
velkoobjemový odpad. Sběrné dvory v Krnově přijímají odpad pouze od svých občanů, svoz 
2x ročně v naší obci je nedostačující, kontejnery jsou rychle naplněné. 

Místostarostka paní Heinischová odpověděla, že tento problém by se měl řešit kontejnery na 
Rewise, které by nebyly přístupné stále, byly by např. určeny dny, kdy by tam byl nějaký 
pracovník, který by místo zpřístupnil. Zvažuje se, že kontejnery na bioodpad by byly 
k dispozici neustále. Pokud nevyjde dotace, kontejnery se pořídí z rozpočtu. 

Paní místostarostka se následně věnovala informacím o probíhajícím čipování. Sdělila, že se 
lidé zajímají, někteří mají strach, ale jde pouze o sběr informací a lidé můžou volat.  Můžou 
volat, když mají 240 litrové popelnice nebo když potřebují načepovat druhou popelnici. Je 
jasné, že druhá popelnice je třeba například v případech, kdy lidé mají popel. Co bude příští 
rok se rozhodne ke konci roku. Máme poplatek 600 Kč/osobu/rok a když si paní 
místostarostka procházela okolní obce tak zjistila, že jsme pořád nízko, navíc už teď obec 
doplácí. Proto musíme o věci uvažovat. I proto je pro žluté popelnice u domu.    

Paní Kubalová se dotázala, jaká by byla velikost popelnice na plast a jak často by se vyváželo.  
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Místostarostka paní Heinischová sdělila, že popelnice by měly mít 240 l s frekvencí vývozu 
1x/měsíc, pokud by někdo třídil více, budou stále k dispozici kontejnery na plast v obci nebo 
si bude moci pořídit dvě popelnice na plast k nemovitosti. Rozhodnutí si vzít popelnici na 
plast k domu bude na rozhodnutí každého. 

Pan Hruška se dotázal, zda má každý povinnost mít popelnici. V chatové oblasti jsou lidé, 
kteří bydlí v domech stále, svoji popelnici nemají a odpad dávají do společných kontejnerů. 

Místostarostka paní Heinischová odpověděla, že proběhlo 1. kolo čipování, 2. vlna čipování 
proběhne, doobjednají se čipy, pracovníci obce mají při čipování k dispozici seznam objektů 
a v terénu zjistí, jakým způsobem obyvatelé u svých domů řeší odpad, pak se s těmito 
informacemi může nějak pracovat. 

Pan Svrčina se dotázal, proč si obec nechala dotaci „utéct“, z jakého důvodu, jestli není 
shoda na kontejnerech, nebo popelnicích. Ostatní zareagovali rychleji. 

Místostarostka paní Heinischová odpověděla, že jsme se o dotaci dozvěděli pozdě, informaci 
jsme dostali od xxxx xxxxxxxx a pak bylo nutné rychle se rozhodnout a podat žádost, ale i tak 
by se to nestihlo, během prvních dvou dnů bylo podáno tolik žádostí, že alokace byla 
vyčerpána a příjem žádostí byl pozastaven. Není vyloučeno, že se navýší alokace nebo vyhlásí 
nová výzva, proto je potřeba, aby obec měla připravenu a schválenu žádost, kterou bude 
možno rychle podat.    

Pan Panáček se zeptal, kde jsou informace o takových dotacích, aby se to nestávalo. 

Pan starosta zmínil, že dotace pro danou oblast není vypisována každý rok. Ale je to o tom, 
o čem se tu mluví od začátku, je to o připravenosti projektů. A obce, které rychle zareagovali, 
byly připraveny z minulosti. 

Pan Šerý se dotazoval, zda má obec poradce na dotace. 

Místostarostka paní Heinischová odpověděla, že v problematice dotací je obtížné se 
zorientovat a že se nabízí využít služeb xxxx xxxxxxxx, který má firmu na dotační poradenství 
se sídlem v xxxxxx.  

Pan starosta sdělil, že co se týče kontejnerů na objemný odpad, počítá se s tím, že pokud by 
nebyly pořízeny z dotace, budou pořízeny z rozpočtu obce. Pan starosta by chtěl změnit svoz 
objemného odpadu, který dosud probíhal 2x ročně za celoroční přistavení kontejnerů 
k objektu Rewise. Do budoucna se bude muset rozhodnout, zda v areálu tohoto objektu 
vznikne sběrný dvůr nebo sběrné místo. Pan starosta chápe, že se na danou věc v REWISE 
tlačí, ale musí obhajovat zastupitelstvo, které se od začátku v dané problematice třídění snaží 
něco dělat. Koupil se objekt, máme plán a směřuje se k vybudování sběrného místa. 

Pan Šerý se dotázal, zda má tedy obec v plánu něco takového jako v Zátoru. 

Pan starosta odpověděl, že ano. 
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Návrh usnesení: 

11/15/23 – ZO schvaluje podání žádosti prostřednictvím Dobrovolného svazku obcí Loučky 
o dotaci na projekt „Prevence vzniku odpadů“ z dotačního titulu Ministerstva životního 
prostředí ČR prostřednictvím Státního fondu životního prostředí ČR 59. výzvy v rámci 
Operačního programu Životní prostředí 2021-2027. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0 

Usnesení č. 11/15/23 bylo schváleno. 

 
 

17. Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 

Předsedající informoval přítomné: 

- o dokončení všech potřebných kroků v průběhu ledna pro zahájení provozu Pošty 
Partner v Branticích a Krasově s tím, že byla nasmlouvána i dodávka tisku a prodej 
základních papírenských potřeb, o možnosti instalace SAZKA terminálu se jedná, 

- o plánovaném odstranění zatrubnění Brantického potoka v místě, kde přechází do 
koryta u hlavní silnice směr Krnov (mezi parcelami 501 a 70), 

- o objednání projektu na novou elektropřípojku pro kuchyň MŠ, 

- o přibližném termínu instalování zpomalovacích polštářů na místní komunikaci 
u bytovek v Radimi, který je přelom března a dubna, 

- o schůzce, kterou mělo 5. února 2024 zastupitelstvo s projektantem chodníků, žádost 
o vydání společného povolení na stavbu byla podána na úřad, čeká se na doplnění 
žádosti a vyjádření některých z dotčených orgánů, 

- o podání žádosti na stavební úřad na uzavření veřejnoprávní smlouvy za účelem 
získat povolení pro stavební povolení k projektu Dětské skupiny v Branticích, k revizi 
všech potřebných dokumentů k podání dotace dojde 13. února 2024 s tím, že se též 
dohodne termín podání, 

- o schůzce starosty s projektantem úprav vedení veřejného osvětlení v uličce k rybníku 
v Radimi, ke změnám bude docházet tento rok v návaznosti na úpravu vedení nízkého 
napětí ze strany ČEZ,   

- o provedené výmalbě malého sálu a vestibulu kulturního domu, o vyčištění podlah na 
obou sálech, 

- o potvrzení plánu správce vodního toku Krasovka odstranit tento rok nálety v korytě 
toku, 

- o probíhajícím čipování popelnic s opakovaným sdělením s tím, že dále nebude 
informaci rozvádět, protože již došlo k diskuzi k tomuto tématu v rámci bodu č. 16. 
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18. Diskuze 

Paní Michnová se dotázala, co přesně je rozjednáno s ČEZ v lokalitě v blízkosti jejího domu. 
Zajímalo ji, kdy budou úpravy hotovy, vázne jí na tom pořízení fotovoltaických panelů. 
 
Pan starosta sdělil, že obec nemá vliv na zakázky ČEZ. V oblasti, kde bydlí paní Michnová, 
probíhá více akcí ČEZ na základě požadavku soukromých osob a obec se pouze v rámci řízení 
vyjadřuje například jako majitel sousedního pozemku nebo veřejného osvětlení. 

Paní Smolková se dotázala, kolik asi bude stát rekonstrukce objektu Rewise. 

Pan starosta sdělil, že se částka dá určit zatím odhadem, mělo by to být 30 milionů. 

Paní Smolková sdělila, že 20 prosince 2023 v rádiu slyšela rozhovor, ve kterém pan starosta 
uvedl 35 milionů a dotázala se, proč se to občané nedozvěděli dřív. 

Pan starosta sdělil, že o odhadované ceně na rekonstrukci REWISE se mluvilo během 
zasedání při schvalování koupě objektu, byla prezentována i vizualizace. 

Pan Svrčina se dotázal, jaký je odhad na stavbu chodníku a zda budeme mít na stavbu dotaci. 

Pan starosta sdělil, že zatím není zpracován rozpočet, pouze projekt. Obec momentálně 
spolupracuje s dotačním specialistou Ing. Lucií Žurkovou, která zpracovává dotaci na dětskou 
skupinu, můžeme se na ni obrátit, zda by bylo možné chodník financovat z nějakého 
dotačního titulu. 

Pan Šerý se dotázal, zda rekonstrukce Rewise proběhne z financí obce nebo bude také 
použita nějaká dotace. 

Místostarostka paní Heinischová sdělila, že rekonstrukce bude probíhat postupně, využití 
objektu se jeví dobře, dotace by mohly být využity, už by bylo dobré začít oslovením 
projektanta. 

Pan starosta sdělil, že mluvíme-li o dotacích, obec se o ně průběžně zajímá, momentálně 
obec řeší dotaci 20 milionů korun na dětskou skupinu. 

Pan Váňa se dotázal, zda by bylo možné dát na dolní konec obce radar a vybírat pokuty pro 
obec za rychlou jízdu. Podle pana Váni je situace na silnici nebezpečná a pruhy pro cyklisty, 
které byly v návrhu cyklotrasy, prezentované panem architektem, by situaci nevyřešily. 

Místostarostka paní Heinischová sdělila, že poplatky z pokut by nebyly příjmem obce, ale 
Krnova. 

Pan starosta odpověděl, že jakékoliv opatření na silnici není snadné zrealizovat, vždy je nutné 
vyjádření dopravní policie, předpisy pro zdánlivě jednoduchá řešení jsou striktní.  

Pan Šerý se dotázal, jestli by nebyl řešením zpomalovací semafor. 
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Zastupitel pan Dofek zmínil, že problém s rychlou jízdou v obci už řešil jako starosta 
v minulých letech a potvrdil, že jakékoliv opatření je složité zrealizovat a že hlavní problém je 
v lidech – řidičích aut. 

Pan Váňa se dotázal, zda by bylo možné oslovit Policii ČR, aby v obci dělala častěji dozor. 

Pan starosta odpověděl, že se dotáže Policie ČR na možnosti řešení situace.  

Pan Hruška se dotazoval, zda obec ví o tom, že zemědělci vyvážejí v lokalitě nad jeho domem 
exkrementy z prasečáku. V okolí jsou studny, hrozí kontaminace. 

Pan starosta doporučil panu Hruškovi podat konkrétní podnět, který může obec postoupit.  

 

19. Závěr 

Zasedání zastupitelstva předsedající ukončil ve 20:45 hodin. 
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